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Abstract (en)
The chair, provided with a seat surface which is adjustable in inclination has a seat part support (11) which is held by a support spindle (10) and
to which a link (14), supporting the seat surface, is hinged via a first swivel axle (12), a support part (21) for the backrest, which support part is
hinged to the link (14) via a second swivel axle (17), a device for transferring the chair from a working position, in which the seat surface extends
approximately horizontally and encloses an angle of about 90 DEG with the backrest into a resting position, in which the seat surface is inclined
towards the rear and encloses an obtuse angle with the backrest. <??>The transfer from the resting position into the working position, carried out
by the movement of the body, is supported by spring means. The seat part support (11) is provided with displacement bearings with elongate holes
(15a), in which the first swivel axle (12) is displaceable to a greater distance from the support spindle (10) in a displacement movement during
the transfer into the resting position. The swivel movement of the backrest, brought about by the movement of the body, can be converted to the
displacement movement with the aid of a conversion device (pairs of levers 25, 26). It is achieved by such a design that a further swivelling of the
backrest towards the rear is possible without the stability of the chair being at risk. <IMAGE>

Abstract (de)
Der mit einer neigungsverstellbaren Sitzfläche versehene Sessel weist auf: einen von einer Stützspindel (10) aufgenommenen Sitzteilträger (11),
an dem eine die Sitzfläche tragende Schwinge (14) über eine erste Schwenkachse (12) angelenkt ist, ein Tragteil (21) für die Rückenlehne, das
über eine zweite Schwenkachse (17) an der Schwinge (14) angelenkt ist, eine Einrichtung zum Überführen des Sessels aus einer Arbeitsposition,
in welcher die Sitzfläche annäherungsweise horizontal verläuft und zur Rückenlehne einen Winkel von etwa 90° einschließt in eine Ruheposition,
in welcher die Sitzfläche nach hinten geneigt ist und zur Rückenlehne einen stumpfen Winkel einschließt. Die körpermotorische Überführung aus
der Ruheposition in die Arbeitsposition ist durch Federmittel unterstützt. Der Sitzteilträger (11) ist mit Verschiebelagern mit Langlöchern (15a)
versehen, in welchen die erste Schwenkachse (12) beim Überführen in Ruheposition in einer Verschiebebewegung auf einen größeren Abstand
zur Stützspindel (10) verschiebbar ist. Die körpermotorisch bewirkte Schwenkbewegung der Rückenlehne ist mit Hilfe einer Umsetzeinrichtung
(Hebelpaare 25, 26) in die Verschiebebewegung umsetzbar. Durch eine solche Ausbildung wird erreicht, daß eine weitergehende Verschwenkung
der Rückenlehne nach hinten möglich ist, ohne daß die Standsicherheit des Sessels gefährdet würde.
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